
 

 

 

 

 

 

 

Občasník pro kulturní a společenský život obcí: 
Trnov, Houdkovice, Zádolí, Velká a Malá Záhornice 

 

20. ročník 
Březen 2020 



Vážení a milí spoluobčané,  

pomalu se nám blíží konec kalendářního období zimy, úmyslně píši kalendářní, protože toho sněhu 

jsme opravdu letos moc neměli. Před námi je období jara, nejkrásnější období roku a už mnozí z nás 

se nemohou dočkat prvních slunečních paprsků a práce na zahrádkách. 

Co nás čeká v tomto roce? Máme za sebou další revizi katastru, tentokrát v Zádolí, poslední 

dotčenou obcí by měl být Trnov. Kdo si prošel řešením nesouladu skutečného stavu s katastrem 

nemovitostí, dobře ví, jaké „kolečko“ úředních úkonů musí absolvovat. 

Vzhledem k tomu, že se obec stala plátcem DPH, došlo k zatížení obecního úřadu novou agendou. 

V lednu se uskutečnilo pracovní zastupitelstvo, které vyhodnotilo Vaše odevzdané dotazníky, které 

se stanou podnětem k realizacím do dalších let. 

V prosinci jsme požádali o dotaci z POV Královéhradeckého kraje na rekonstrukci chodníku na 

Záhornici. Prozatím nemáme stavební povolení na výstavbu nových chodníků v Trnově a čekáme, 

jak nám po druhé dopadne dotace na víceúčelové hřiště v Trnově. V Houdkovicích a na Záhornici 

budeme řešit posílení veřejného osvětlení. V Houdkovicích máme přislíbenou úpravu potoka - 

vytěžením, která je potřebná v části u hřiště.  

V současné době se zástupci JSDH Trnov sestavujeme Technické podmínky na pořízení nového 

dopravního automobilu pro přepravu osob, tyto podmínky musí být předloženy ke schválení do 

konce března na HZS ČR. 

Je před námi rok plný kulturních akcí, které jsou pořádány, jak místními spolky a kulturní komisí, tak 

i jinými pořadateli, kteří zamíří do našich obcí. Např. II. Podorlická rally 2020, Cyklotour - Na kolech 

dětem 2020 – nadační fond Josefa Zimovčáka (4.6. – 8.etapa) a ŠKODA AUTO mistrovství v silniční 

cyklistice. 

Srdečně Vás zveme na všechny tyto akce!!! 

Závěrem chci Vám, našim spoluobčanům i ostatním čtenářům Jarního zpravodaje, popřát jarní 

pohodu a hezké Velikonoce. 

 

NABÍDKA PRONÁJMU KANCELÁŘÍ V 1.NP OÚ TRNOV 

 Obecní úřad Trnov nabízí k pronájmu kanceláře bývalého 

obecního úřadu v 1. NP. Jedná se o místnost bývalé kanceláře 

 účetní, kuchyňky a kanceláře 

starostky. K těmto prostorům 

je možné využívat i místnost 

zasedačky.  

V případě zájmu nás 

kontaktuje na tel.: 494 662 138 

nebo emailem: 

obec.trnov@post.cz 

 



Usnesení č. 9 ze dne 31. 10. 2019 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ♦ bod č. 2 Rozpočtové opatření č. 7/2019, včetně úpravy 

rozpočtu. ♦ bod č. 7. 4 Informaci o odkupu pozemku parc. č. st. 90 v k.ú. Houdkovice.  

♦ bod č. 7. 5 Žádost o finanční podporu – SDH Záhornice. ♦ bod č. 7. 7 Žádost o rekonstrukci chodníku 

na Záhornici. 

  

II. Schvaluje 

♦ bod č. 3 Revokaci (zrušení) usnesení č. 8-2019 ze dne 23. 9. 2019, bod č. 8.1. ♦ bod č. 3.1 Dohodu  

o zvýšení pachtovného/nájemného za období hospodářského roku 2018/2019. ♦ bod č. 4 Kupní smlouvu 

na pozemky: parc. č. 1031/24 o výměře 31 m2, parc. č. st. 154 o výměře 53 m2, parc. č. 1031/25 o výměře 

13 m2 a parc. č. 1031/26 o výměře 32 m2 v k.ú. Houdkovice. ♦ bod č. 5 Žádost o souhlas přístavby RD 

v obci Zádolí. ♦ bod č. 6 Dodatek č. 1 ke smlouvě o zpětném odběru použitého rostlinného oleje.  

♦ bod č. 7. 1 Vánoční osvětlení do Houdkovic. ♦ bod č. 7. 2 Žádost od vlastníka pozemku parc. č. 234 

v k.ú. Záhornice. ♦ bod č. 7. 3 Žádost o povolení zvláštního užívání místní komunikace – II. Podorlická 

Rally konaná dne 22. a 23. 5. 2020. ♦ bod č. 7. 6 Nabídku na opravu střechy budovy č.p. 105  

v Houdkovicích. bod č. 7. 8 Žádost o prodloužení termínu vyúčtování dotace – MARTA spol. s r.o.  

♦ bod č. 7. 8. 1 DODATEK č. 1 k Veřejnoprávní smlouvě o poskytnutí neinvestiční dotace č. 10/2019.  

♦ bod č. 7. 9 Žádost o koupi části pozemku v k.ú. Trnov – žadatelé si nechají vypracovat geometrický plán. 

♦ bod č. 7. 10 Žádost o úpravu sjezdu na pozemek parc. č. 3140/6 v k.ú. Trnov. 

Usnesení č. 10 ze dne 27. 11. 2019 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ♦ bod č. 4 Veřejnosprávní kontrolu v MŠ Houdkovice.  

♦ bod č. 10. 1 Žádost o finanční příspěvek. ♦ bod č. 10.4 Žádost o dotaci na rok 2020 od SDH Záhornice. 

♦ bod č. 10. 5 Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření obce Trnov. 

  

II. Schvaluje 

♦ bod č. 2 Plán zimní údržby na období 2019 – 2020. ♦ bod č. 3 Pracovněprávní vztah se zastupitelkou.  

♦ bod č. 5 Revokaci usnesení č. 5-2019, bod č. 5.2 – Směnná smlouva. ♦ bod č. 6 Směnnou smlouvu na 

pozemek par. č. 522/4 za pozemek par. č. 234/3 v k.ú. Záhornice. ♦ bod č. 7 Žádost o dotaci do programu 

POV – 20POVU1 – Záhornice, oprava chodníku podél silnice III/32114. ♦ bod č. 9 Žádosti o zrušení 

předkupního práva – pozemky ZTV Trnov, nová výstavba: a) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3490/1, 978 

m2, b) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3490/2, 1009 m2, c) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3490/3, 1019 m2,  

d) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3490/4, 1114 m2, e) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3140/2, 965 m2,  

f) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3140/3, 1064 m2, g) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3140/4, 1094 m2,  

h) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3140/5, 1184 m2, i) Pozemek v k. ú. Trnov par. č. 3140/6, 937 m2,  

♦ bod č. 10. 2 Žádost o příspěvek na činnost – Farní charita Dobruška. ♦ bod č. 10. 3 Žádost od okresního 

sdružení ČUS Rychnov nad Kněžnou, z.s. bod č. 10. 6 Žádost o navýšení rozpočtu MŠ Houdkovice v roce 

2019. ♦ bod č. 10. 7 Žádost obce o bezúplatný převod pozemku v k. ú. Houdkovice, vlastník ČR – Státní 

pozemkový úřad: a) Žádost obce o bezúplatný převod pozemku par. č.    st. 151, k.ú. Houdkovice. b) Žádost 

obce o bezúplatný převod pozemku par. č. 1115/57, k.ú. Houdkovice. ♦ bod č. 10. 8 Žádost o vydání 

stanoviska ke stavbě RD, povolení sjezdu na pozemek par. č. 3149/9 v k.ú. Houdkovice.  

♦ bod č. 10. 9 Zvýšit sazbu u poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 

využívání a odstraňování komunálních odpadů na 450,-Kč/osoba. a) Obecně závaznou vyhlášku obce Trnov 



č. 1/2019 o místním poplatku za provoz systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání  

a odstraňování komunálních odpadů na území obce Trnov. b) Obecně závaznou vyhlášku obce Trnov  

č. 2/2019 o místním poplatku ze psů. c) Obecně závaznou vyhlášku obce Trnov č. 3/2019 o stanovení 

systému shromažďování, sběru, přepravy, třídění, využívání a odstraňování komunálních odpadů na území 

obec Trnov.  

 
III. Neschvaluje 

♦ bod č. 8 Žádost o finanční dar do Zdravotnického nadačního fondu města Rychnov nad Kněžnou. 

Usnesení č. 11 ze dne 16. 12. 2019 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ♦ bod č. 2 a) Rozpočtové opatření č. 9, včetně úpravy 

rozpočtu. ♦ bod č. 6 Žádost ZEAS Podorlicko, a.s. ♦ bod č. 7 Žádost o poskytnutí příspěvku na rok 2020 

– Domácí hospic Setkání, o.p.s. ♦ bod č. 8 Požadavek na příspěvek členské obce Trnov do rozpočtu Svazku 

obcí Dřížná. ♦ bod č. 10.2 Žádost o příspěvek na činnost Domova pro seniory Jitřenka.  

♦ bod č. 10.3 Podání žádosti o poskytnutí dotace z podprogramu Podpora obnovy a rozvoje venkova pro 

dotační titul 117D8210H Podpora budování a obnovy míst aktivního a pasivního odpočinku. Obnova 

víceúčelového hřiště v Trnově. 

 

II. Schvaluje 

♦ bod č. 2 b) Rozpočtové opatření č. 10, včetně úpravy rozpočtu. ♦ bod č. 3 Rozpočtové provizorium na 

rok 2020. ♦ bod č. 4 Plán inventur na rok 2019 a složení inventarizačních komisí. ♦ bod č. 9 Dodatek ke 

smlouvě na zajištění svozu a odstraňování komunálního odpadu – Marius Pedersen, a.s.  

♦ bod č. 10.1 a) Oznámení ceny pro vodné od 1. 1. 2020. ♦ bod č. 10.1 b) Dodatek č. 22 – ke smlouvě  

o komplexním provozování infrastrukturního majetku v Trnově – Houdkovicích. ♦ bod č. 10.1 c) Dodatek 

č. 23 – ke smlouvě o komplexním provozování infrastrukturního majetku v Trnově – Houdkovicích.  

♦ bod č. 10.4 Žádost o dotaci z rozpočtu obce – zachování maloobchodu v obci. ♦ bod č. 10.5 Žádost  

o dotaci z rozpočtu obce – pojízdná prodejna. ♦ bod č. 10.6 Podání žádostí na dotaci do programu Podpora 

provozu prodejen na venkově, dotační program Královéhradeckého kraje.  

 

III. Neschvaluje 

♦ bod č. 5 Žádost o finanční příspěvek. 

Usnesení č. 12 ze dne 24. 2. 2019 

I. Bere na vědomí 
♦ bod č. 1 Kontrolu závěrů z minulých jednání. ♦ bod č. 3 Zprávu o výsledku přezkoumání hospodaření 
obce Trnov a DSO Vrchy za rok 2019. ♦ bod č. 13 Rozhodnutí o povolení ke kácení dřevin rostoucích 
mimo les. ♦ bod č. 14.10 Informace k cyklistickému závodu konaného ve dnech 18. – 21.6.2020. 
 
II. Schvaluje 
♦ bod č. 2 Inventarizaci za rok 2019. ♦ bod č. 4 Vyvěšení návrhu rozpočtu obce Trnov na rok 2020 a návrh 
neinvestičních příspěvků na rok 2020. ♦ bod č. 5 Svoz nebezpečného odpadu 2x ročně a svoz 
velkoobjemového domovního odpadu 1x ročně od společnosti Marius Pedersen, a.s. ♦ bod č. 6 Dohodu  
o samostatném poplatku za nakládání se separovanými složkami – Marius Pedersen, a.s. ♦ bod č. 7 Žádost 
o posílení pouličního osvětlení před domem č.p. 108 Houdkovice. ♦ bod č. 8 a) Žádost o směnu pozemků 
dle GP č. 198-159/2019 v k.ú. Záhornice. ♦ bod č. 8 b) Záměr na směnu pozemků dle GP č. 198-159/2019 
v k.ú. Záhornice. ♦ bod č. 9 Smlouva o smlouvě budoucí o zřízení věcného břemene – služebnosti: IV-12-
2019979, Trnov-Záhornice, p.č. 288/6 – kNN. ♦ bod č. 10 a) Bezúplatný převod pozemku p.č. 513/2 ost. 
plocha o výměře 378 m2 oddělený geometrickým plánem č. 199-3740/2019 z původního pozemku p.č. 513 
v k.ú. Záhornice z majetku Královéhradeckého kraje do majetku obce Trnov a omezující podmínku.  
♦ bod č. 10 b) Bezúplatný převod pozemku p.č. 513/4 ost. plocha o výměře 469 m2 oddělený geometrickým 
plánem č. 200-168/2019 z původního pozemku p.č. 513 v k.ú. Záhornice z majetku Královéhradeckého 
kraje do majetku obce Trnov a omezující podmínku. ♦ bod č. 11 Směnnou smlouvu na pozemky v k.ú. 



Trnov. ♦ bod č. 12 Nájemní smlouvu – ve věci: Pronájem tělocvičny v budově č.p. 11 Záhornice.  
♦ bod č. 14 a) Žádost od společnosti ZEAS Podorlicko, a.s. podmíněnou sdělením ze dne 27.1.2020.  
♦ bod č. 14 b) Záměr na směnu pozemků v k.ú. Trnov a k.ú. Záhornice. ♦ bod č. 14.1 Smlouvu o výpůjčce 
č. 950200057/Ma/N. ♦ bod č. 14.2 Smlouvu o výpůjčce č. 950200056/Ma/N. ♦ bod č. 14.3 Žádost  
o umístění veřejného osvětlení na pozemku par. č. 477/26 v k.ú. Houdkovice. ♦ bod č. 14.4 Geometrický 
plán na tzv. Panelovou cestu v Houdkovicích. ♦ bod č. 14.5 Stromořadí podél komunikace III. třídy 32114 
Trnov-Podchlumí. ♦ bod č. 14.6 Kryté posezení – Houdkovice, Záhornice. ♦ bod č. 14.7 Provedení 
veřejnosprávní kontroly v březnu v MŠ Houdkovice. ♦ bod č. 14.8 Účetní závěrku a výsledek hospodaření 
MŠ Houdkovice za rok 2019. ♦ bod č. 14.9 Dopravní značku začátek a konec obce – Malá Záhornice. 
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Milí čtenáři, milé čtenářky, 

ráda bych Vás pozvala do naší Místní knihovny na 

Záhornici. Něco málo o knihovně. V knihovně máme 

kolem 1 900 vlastních knih, převážně staršího vydání, 

ale pořizujeme také knihy nové.  

V knihovním fondu máme pohádky, knihy 

dobrodružné, samozřejmě beletrii a také knihy 

naučné. Spolupracujeme s Městskou knihovnou  

v Opočně a ta nám poskytuje do výměnného souboru 

nové knihy. Není problém sehnat jakoukoli knihu na 

přání čtenáře. Když ji nenajdeme u nás v knihovně, 

oslovím knihovnu v Opočně a ochotné  

 a vstřícné knihovnice mi ji půjčí a není problém sehnat také odborné knihy z Vědecké knihovny  

v Hradci Králové. To využívají hlavně děti, které shání povinnou četbu. 

A snad poslední informace. Knihovna je otevřena každou středu od 17 hodin. 

Myslím si, že kdo rád čte, že si u nás určitě knihu najde. Těším se na Vaši návštěvu. 

A ještě bych ráda do knihovny pozvala děti. V sobotu 28. března 2020 se v naší 

knihovně uskuteční pohádkový večer Noc s Andersenem. 

Marcela Peřinová, knihovnice 

 

 

http://www.trnov.cz/
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(autor: Jitka Hrnčířová) 

Před 10 lety, konkrétně 29. dubna 2010, byl 

v budově Poslanecké sněmovny Parlamentu 

České republiky předán předchozí starostce 

obce Libuši Brandejsové dekret o udělení znaku 

a vlajky Obce Trnov. Tento dekret Libuši 

Brandejsové předala tehdejší místopředsedkyně 

Poslanecké sněmovny Miroslava Němcová. 

Slavnostního aktu se za Obec Trnov zúčastnil  

i předchozí místostarosta obce Jiří Kovaříček. 

Z celkem 4 zpracovaných návrhů, které sestavil heraldik Petr Doležal z Brandýsa nad Orlicí, 

zastupitelstvo obce vybralo konečnou podobu nynějšího znaku a vlajky obce. Proces schvalování 

návrhu v podvýboru pro heraldiku Poslanecké sněmovny Parlamentu České republiky zaštiťoval Jan 

F. Křivohlávek z Rovně u Rychnova nad Kněžnou.  

 

KONEČNÁ PODOBA A VÝZNAM POUŽITÝCH FIGUR 

 Červené pole znaku a vlaky připomíná krev trnovských sedláků, 

která byla prolita při selském povstání na trčkovském 

opočenském panství v roce 1628. Část větévky akátu s trny je 

mluvícím znamením, připomínajícím název obce Trnova s tím, že 

počet trnů značí počet částí, ze kterých se obce Trnov skládá – 

Houdkovice, Trnov, Zádolí a Záhornice. Zelená barva pak 

připomíná nedaleké Orlické hory a úrodnou půdu nacházející se 

v okolí obce. Radlice a motyka dokládají, že obec měla vždy 

zemědělský charakter a vlnité břevno připomíná místní Houdkovický potok, který obcí protéká. 

Znak a prapor obce byl zhotoven firmou Alerion s.r.o. se sídlem v Brně z kvalitních materiálů za 

využití umělecké ruční výšivky a dalších tradičních řemeslných postupů. Vyhotovený znak a prapor 

byl obci ze strany firmy Alerion s.r.o. předán v prosinci 2010 za celkovou částku 49 450 Kč. 

Obec Trnov v červnu 2011 uspořádala významnou událost související se zmiňovaným tématem, a to 

slavnostní žehnání obecních symbolů. Žehnání znaku a praporu obce se konalo v místní kapli Panny 

Marie, kde se také uskutečnila mše svatá. 



 

(autor: Jitka Hrnříčová) 

Společně s posledním číslem našeho zpravodaje se vám 

do rukou dostal dotazník, který obsahoval několik otázek 

týkajících se dění v obci ohledně investic, péče o zeleň, 

kulturního života, aj. Každá obec měla své specifické 

otázky, které se týkaly právě konkrétní obce.  

Návratnost dotazníkového šetření byla ale mizivá, jelikož dotazník odevzdalo pouze 98 

respondentů. Když toto číslo vztáhneme k celkovému počtu obyvatel, kterých je 745, vychází nám, 

že dotazníkového šetření se zúčastnilo pouze cca 13 % všech obyvatel. 

Vyjádřeno v číslech: 

obec Počet obyvatel 
Počet odevzdaných 

dotazníků 

Poměr počtu 
obyvatel a počtu 

odevzdaných 
dotazníků v % 

Trnov 240 31 12,9 % 
Houdkovice 282 35 12,4 % 

Zádolí, Záhornice 223 32 14,3 % 
 

OTÁZKA INVESTIC 

Obec Trnov hospodaří na základě schváleného rozpočtu, 

což je plán příjmů a výdajů v daném roce. V příjmech obce 

mají největší zastoupení daňové příjmy, které obci vyplácí 

správce daně a které jsou v současnosti vyšší než 

v minulých letech, a dá se očekávat do dalších let jejich 

pokles. Tyto příjmy následně pokrývají běžné výdaje 

spojené s chodem obce – opravy, péče o zeleň, chod 

obecního úřadu, zálohy na elektrickou energii, plyn, svoz 

odpadů a další. Pro představu – běžné výdaje v loňském roce odpovídaly cca 83 % daňových příjmů. 

Zbývající část daňových příjmů lze použít na investování v daném roce nebo do dalších let na 

financování větších akcí. V loňském roce obec hospodařila s přebytkovým rozpočtem, a to hlavně 

díky získaným dotacím a těžbě kůrovcového dřeva. Tyto příjmy nepatří do daňových příjmů obce.  

V otázce investic je třeba si uvědomit, do které oblasti obec může nebo nemůže investovat. Zde 

musí být splněna podmínka, že pozemek nebo budova, do které chce obec investovat, musí být 

v jejím vlastnictví. A druhou podmínkou je územní plán, kde je popsáno účelové vymezení dané 

lokality – využití dané budovy nebo zda je pozemek určen k výstavbě rodinných domů nebo má 

sloužit jako sportoviště aj.  

Hodně diskutovanou otázkou v současné době je 

otázka investic 1. do rozvoje bydlení – zasíťovaní 

nových pozemků. V současné době obec nevlastní 

žádné pozemky, které jsou určeny k výstavbě 

rodinných domů. Pozemky jsou ve vlastnictví 

fyzických osob, a to je důvodem, proč obec nemůže 



tyto pozemky zasíťovat. Jediným řešením je tyto pozemky od fyzických osob odkoupit, ale zde je 

potřeba si uvědomit kupní cenu, která musí být v rozumných mezích. Nákup samotných pozemků 

je pro obec první větší investicí před jejich samotným zasíťováním, které je v řádech miliónů korun. 

2. víceúčelová a dětská hřiště – nejprve vezmeme v potaz víceúčelová hřiště. Zde je třeba si 

uvědomit, že samotnou výstavbou nekončí starost o chod víceúčelových hřišť. Náklady s provozem 

těchto hřišť budou hrazeny z rozpočtu obce. Chod 

hřiště bude muset mít na starosti správce, kterým bude 

muset být někdo z místních občanů, a jak už to v dnešní 

době bývá, nikdo se moc nechce starat o to, co není 

v jeho vlastnictví. Nejdiskutovanějším víceúčelovým 

hřištěm je hřiště v Houdkovicích vedle areálu SDH. 

Z minulosti je zde na obecním úřadě vypracovaná 

projektová dokumentace (dále jen PD), která počítá 

s hřištěm, které má široké využití včetně dětského 

hřiště. Nyní bude poptán zhotovitel této PD 

k přepracování na jednodušší – menší – formu 

víceúčelového hřiště. Po přepracování této PD dojde k vyjmutí pozemku ze zemědělského půdního 

fondu – obec není od tohoto poplatku osvobozena. Realizace víceúčelového hřiště bude záviset na 

aktuální nabídce dotací a rozpočtu obce na daný rok.  

V pokročilejších fázích jsou víceúčelová hřiště v Trnově a na Velké Záhornici. Na víceúčelové hřiště 

v Trnově je již podruhé podaná žádost o dotaci na výstavbu. V případě získání finančních prostředků 

bude toto hřiště vystaveno v letošním nebo příštím roce. Hřiště na Velké Záhornici bude s největší 

pravděpodobností vybudováno z finančních prostředků obce. Nyní je zde ale problém s územním 

plánem, kdy část pozemků, které obec musela koupit od fyzických osob, není zahrnuta v územním 

plánu jako pozemek s využitím sportoviště. Nyní čekáme na schválení nového územního plánu, kde 

již jsou tyto pozemky určeny jako plochy pro sportoviště. Jediným mínusem v případě realizace 

hřiště je, že budou muset být zrušeny stávající houpačky, jelikož kvůli velikosti hřiště se nevejdou. 

Antukový kurt u budovy Bašáku je veřejně přístupný a může ho využívat každý občan z každé obce. 

V každé obci se nachází dětské hřiště. Opravy dětských hřišť jsou plánovány dle potřeb. Zatím není 

prioritou tato dětská hřiště rozšiřovat. Výstavba workoutových hřišť není zahrnuta do plánu 

investic. 

3. Rekonstrukce budovy obchodu v Houdkovicích – Budova obchodu je ve vlastnictví obce Trnov, 

ale pozemek pod touto budovou je ve vlastnictví České republiky – Úřad pro zastupování státu ve 

věcech majetkových. Obec Trnov každoročně této instituci platí nájemné dle využití tohoto objektu 

na základě nájemní smlouvy. Výše nájemného se platí dle toho, komu je daný objekt pronajímán  

a zda platí nájemné. Pokud je 

pronajímám právnické osobě, 

která objekt používá ke 

komerčním účelům, tak nájem 

pozemku je také vyšší. Platnost 

této nájemní smlouvy končí tento 

rok a je zde příslib, že by obec 

pozemek mohla odkoupit. Pro 

obec je tento odkup prioritou, 

jelikož už se o odkoupení snaží 

mnoho let. V minulosti byl objekt 



pronajímán firmě Marta spol.s.r.o., která v objektu provozovala 

obchod smíšeného zboží. Nyní objekt slouží jako sklad SDH. 

Z dotazníkového šetření vzešlo, že by respondenti tyto prostory 

využili jako klubovnu SDH místo budovy Majáku. Zde je myšlenka, že 

by došlo k rozšíření prostor formou přístavby a také například 

k realizaci 1. patra, které by sloužilo pro vybudování obecních bytů. 

4. kostel Trnov – Když přijíždíte do Trnova od Zádolí, tak jasnou 

dominantou obce Trnov je zdejší kostel, který je bohužel ve stavu, ve 

kterém je. Kostel je ve vlastnictví fyzické osoby, která v současné 

době projevuje zájem prodeje kostele právě obci. Obec poslední cca 

2 roky zpětně již jednala s vlastníkem o odkupu, ale ten nesouhlasil 

s navrženou cenou. Nyní si obec vyjednala schůzku s vlastníkem 

nemovitosti přímo v kostele, kde také budou jednat o případné ceně. Obec Trnov musí zvážit jednak 

kupní cenu kostela, ale i finanční prostředky, které pak bude muset vynaložit na opravy kostela 

samotného. V samotném závěru musí také zvážit další využití této nemovitosti. 

5. Cesta od č.p. 56 po č.p. 102 Houdkovice tzv. panelka – 

V důsledku revize katastru nemovitostí v Houdkovicích byla 

obec vyzvána katastrálním úřadem k vyřešení vlastnických 

vztahů panelky, i přestože obec není vlastníkem ani 

jednoho pozemku z celkových 9, které tuto cestu tvoří. 

V loňském roce již obec podnikla kroky k odkoupení těchto 

pozemků do jejího vlastnictví. Uskutečnilo se hromadné 

jednání s vlastníky daných pozemků a jednalo se o možném 

odkupu. K tomuto jednání byl přizván i geodet, který jim 

nabídl možná řešení. V současné době bylo Zastupitelstvem 

obce schváleno zpracování geometrického plánu, který 

vytyčí tuto cestu. Snahou obce bude vykoupit tyto pozemky 

v celkové šíři 8 m pro případné vybudování nové cesty 

včetně infrastruktury. Po zhotovení geometrického plánu 

bude svoláno další jednání s vlastníky. 
 

6. Drobné investice – V letošním roce budou nově 

doplněna krytá posezení, a to v Houdkovicích - 

směrem na Buchtu a Velké Záhornici - Na Drahách. 

Dále na hřbitově v Trnově bude doplněno zábradlí, a 

to v místě přecházení z katolického na evangelický 

hřbitov. V Zádolí je plánováno nové kontejnerové 

stání pro bio kontejner a nové vzpěry ke zvoničce. 

Na letošní rok je také plánována oprava chodníku na 

Velké Záhornici, a to konkrétně od čp. 28 po č.p. 75 

podél silnice III/32114.  

V současné době se také zpracovává projektová dokumentace na výstavbu nového chodníku 

v Trnově od č.p. 7 směrem k nové výstavbě. Předpoklad realizace je rok 2021. 

KAŽDÁ INVESTICE JE SCHVALOVÁNA V ZASTUPITELSTVU OBCE TRNOV A JE VŽDY DOBŘE 

ZVÁŽENO, ZDA JI REALIZOVAT NEBO NIKOLIV. VŽDY JE TŘEBA UPŘEDNOSTNIT AKCE, KTERÉ JE 

NUTNÉ V DANÉ DOBĚ REALIZOVAT, NAPŘÍKLAD OPRAVA VODOVODU ČI KANALIZACE. 



OTÁZKA PÉČE O ZELEŇ 

Celoroční péči o zeleň zajišťuje podnikající fyzická 

osoba – Zahradnické a lesní práce Michal Forejtek 

z Vojenic. Zajišťuje pravidelnou údržbu trávníků, 

úklid listí, výsadbu keřů a stromků, prořezávání keřů 

a stromů aj. Práce je plánována s ohledem na 

všechny 4 katastry, na kterých se naše obce 

nacházejí. Dále je také plánována s ohledem na 

připravované akce místních spolků a na časový 

rozpis Michala Forejtka, jelikož nejsme jediná obec, 

která využívá jeho služeb. Vždy je možné, aby se 

každý občan domluvil s Michalem Forejtkem  

o sekání daných oblastí, ale nelze sekat úseky, které 

nejsou ve vlastnictví obce Trnov. Každý občan si 

zodpovídá za svůj pozemek a za jeho údržbu. Obec děkuje i těm občanům, kteří se například starají 

i o obecní pozemek, který je mezi jejich pozemkem a pozemní komunikací. 

Co se týká sečení příkopů. V obci sečení zajišťuje výše zmíněný 

Michal Forejtek nebo Jiří Brandejs. Příkopy, které jsou mezi 

obcemi, by měla obstarávat Správa silnic Královéhradeckého 

kraje – vlastník pozemní komunikace, který dle zákona má 

povinnost příkopy sekat 1x ročně. Tady bychom zmínili, co se 

týká výsadby stromořadí podél těchto cest – mezi obcemi. 

Pozemní komunikace spojující jednotlivé obce nejsou ve 

vlastnictví obce Trnov, ale ve vlastnictví Správy silnic 

Královéhradeckého kraje. Obec Trnov nemůže bez potřebných 

povolení vysázet nové stromy podél těchto komunikací. Zde se 

se Správou silnic KHK sepisuje bezúplatná smlouva o výpůjčce, kde se obec zaváže, že o výsadbu 

bude pečovat v rozmezí 10-15 let. V každých případech je potřebné i vyjádření Policie ČR a odboru 

životního prostředí. Nicméně 

na tento rok již jednáme se 

Správou silnic KHK  

o výsadbě stromů z Trnova 

směrem na Podchlumí. 

Zalévání nové výsadby dřevin 

zajišťuje místní sbor 

dobrovolných hasičů v Trnově. 

V horkých letních dnech je 

nutná pravidelná zálivka nově 

vysázených stromů, proto jste 

i v loňském roce mohli vidět 

SDH Trnov, jak zalévají stromy mezi obcí Trnov a Zádolí nebo například na valu v Trnově. 

V otázce péče o zeleň obci nyní bude oslovena zahradní architektka Ing. Jana Palgutová, která 

doporučí další výsadby keřů či stromů. Vypracuje zjednodušenou studii sídelní zeleně, ve které bude 

řešeno celé zastavěné území obce. Cílem této studie bude vytvořit komplexní podklad pro záměry 

týkající se plánování v oblasti zeleně.  



OTÁZKA KULTURNÍHO ŽIVOTA 

O obohacení našeho kulturního života se stará nejen obec Trnov 

sama, ale i místní sbory dobrovolných hasičů a spolky, které 

naleznete v každé části naší obce. Když už akci nepořádá obec, ale 

místní spolky a sbory, tak je snahou obce tyto akce finančně 

podpořit. Pravidelnou akcí pořádanou obcí je každoročně obecní 

bál, kterým končí plesová sezóna v Trnově. Druhým rokem obec 

pořádala dětský karneval a dále v režii obce je i vánoční koncert 

v kapli Panny Marie v Trnově. Obec také pořádá zájezdy do divadla, 

setkání seniorů a obecní výlet. Poté jsou tu sbory dobrovolných hasičů a jejich akce, zde patří velké 

díky SDH Houdkovice, který se stará o kulturní život v Houdkovicích v místním areálu. Pořádají se 

tam letní zábavy a za zmínku stojí i velké výstavy ať už zemědělské techniky, závodních speciálů aj. 

Druhým rokem si tento sbor vzal na starosti spolupořadatelství II. Podorlické rally. V letošním roce 

nebude zahálet ani SDH Záhornice, který pořádá oslavy spojené se založením sboru, založením obce 

a srazem rodáků. 

Každoročně se také v každé obci koná posvícení, které je doprovázeno i mší svatou – Zlatá hodinka. 

Nově se také v Houdkovicích otevřela Galerie H, kde Jiří Hlinovský s maminkou Jiřinou pravidelně 

pořádají vernisáže výstav. Ve všech obcích se koná nespočet kulturních akcí a je snahou všech, aby 

se tyto kulturní akce nekonaly ve stejný den. Doufáme, že každý občan si najde v kulturním 

programu to, co ho baví a zajímá, a nebudou zde myšlenky, že když se koná akce v jedné z obcí a já 

pocházím z druhé obce, tak tam „natruc“ nepůjdu. 

Informace o konaných akcí jsou pravidelně uveřejňovány na internetových stránkách obce. Můžete 

být informování i prostřednictvím SMS Infokanálu – registrace také přes internetové stránky obce. 

V tomto čísle zpravodaje také naleznete Kalendárium kulturních akcí na rok 2020. 
 

 

 

 

 

Událost 
Počet  

za rok 2019 
Počet  

za rok 2018 
Počet  

za rok 2017 

Narození 7 8 15 

Úmrtí 5 8 9 

Přistěhování 16 11 11 

Stěhování v 
rámci obce 

13 6 9 

Odstěhování 17 24 17 

Počet obyvatel 
Počet  

k 1. 1. 2020 
Počet  

k 1. 1. 2019 
Počet  

k 1. 1. 2018 

Trnov 240 240 252 

Houdkovice 282 278 284 

Zádolí 55 52 49 

Záhornice 168 169 167 

Celkem 745 739 752 



Julie Anna Grimová, Zádolí 31  24. 10. 2019 

Barbora Levová, Záhornice 63  4. 11. 2019 

Václav Ungrád, Zádolí  23   19. 11. 2019 

Michaela Vaněčková, Houdkovice 65  9. 11. 2019 

r. 2019 – dodatečné zveřejnění 
Červen  Mrázková Jaroslava, Zádolí 26 82 let 
Ježková Marta, Trnov 16 65 let Jarkovská Miloslava, Záhornice 47 86 let 
Červenec  Listopad  
Kalous Ludvík, Záhornice 46 75 let Kubík Miroslav, Trnov 45 - oprava 65 let 
Srpen  Prosinec  
Serbousek Josef, Trnov 15 80 let Mervart Václav, Trnov 34 80 let 
Dvořák Jaroslav, Záhornice 30 88 let   

r. 2020 
Leden   Kyral Jiří, Záhornice 75 75 let 
Peřinová Jaroslava, Záhornice 73 83 let Králová Jaroslava, Zádolí 29 65 let 
Šmídová Květuše, Trnov 72 92 let Duben   
Brandejsová Jarmila, Trnov 77 89 let Brandejsová Božena, Houdkovice 45 87 let 
Klapková Taťána, Trnov 44 60 let Ouřada Jiří, Trnov 44 83 let 
Machačová Marta, Trnov 47 75 let Štěpán Miroslav, Záhornice 69 70 let 
Kovaříček Josef, Trnov 68 93 let Hlinovská Jiřina, Houdkovice 29 84 let 
Únor   Vaněčková Jaroslava, Houdkovice 19 87 let 
Rathouská Marie, Záhornice 19 80 let Květen   
Herclíková Marie, Trnov 18 84 let Mrázek Josef, Trnov 83 88 let 
Grulichová Růžena, Houdkovice 1 85 let Micherová Jarmila, Trnov 87 75 let 
Březen   Špatenková Marie, Houdkovice 12 75 let 
Alimov Jiří, Záhornice 34 65 let Burketová Květoslava, Trnov 31 94 let 
Grulich Jan, Houdkovice 17 65 let Řízek Jaroslav, Zádolí 23 83 let 
Serbousková Věra, Trnov 15 81 let Tošovská Milena, Houdkovice 59 65 let 

Všem jubilantům blahopřejeme a přejeme hodně zdraví, štěstí a spokojenosti do dalších let! 

Všichni uvedení občané udělili souhlas se zveřejněním. 

Oubrechtová Věra, Houdkovice 36 15. 12. 2019 
Ježek Josef, Trnov 56 17. 2. 2020 



 
 Upozorňujeme občany, že popelnice bez nové známky na rok 2020 NEBUDOU PO  

1. 4. 2020 SVÁŽENY! V případě poškození popelnice při svozu volejte na  

tel. č. 493 646 750, Marius Pedersen, a.s. 

SVOZOVÝ DEN: KAŽDÝ SUDÝ ČTVRTEK 

 SVOZOVÉ DNY TŘÍDĚNÉHO KOMUNÁLNÍHO ODPADU: 

PLAST: KAŽDÝ TÝDEN V PÁTEK 

PAPÍR: KAŽDÝ SUDÝ TÝDEN VE ČTVRTEK 

SKLO: NA ZAVOLÁNÍ 

 Nové nádoby na tříděný komunální odpad, a to zejména: 

1.  KUCHYŇSKÉ-ROSTLINNÉ OLEJE A TUKY naleznete na sběrných místech v Trnově  

a Houdkovicích. 

2. PAPÍR – sběrná místa Trnov a Velká Záhornice 

3. KOVOVÉ OBALY – sběrné místo Trnov 

 Umístění kontejnerů na BIOODPAD. V Trnově a Velké Záhornici jsou již nyní kontejnery 

umístěny. Do Zádolí se kontejner umístí po zhotovení kontejnerového stání na stejném 

místě, kde doposud stál. Prosím občany, aby k odvozu bioodpadu využili kontejnery v Trnově 

a na Záhornici. V obci Houdkovice také není umístěn kontejner, jelikož se hledá nové místo 

pro umístění tohoto kontejneru. 

 V MŠ Houdkovice je ukončen sběr papírového kartonu z krabic  

a lepenka. Do MŠ je možné nosit pouze svázaný vytříděný papír: 

noviny, časopisy, reklamní letáky, katalogy, aj. Úplně je ukončen sběr 

veškerého papíru v zadní pergole hasičské zbrojnice na Velké 

Záhornici. 

 Prosíme občany o respektování úředních hodin na OÚ Trnov. ÚŘEDNÍ DNY jsou stanoveny 

v pondělí od 8:00 do 17:00 hodin a ve středu od 8:00 do 15:00 hodin. 

 Chcete dostávat aktuální zprávy z obecního úřadu? Obec Trnov nabízí jednoduchý  

a pohodlný způsob získávání důležitých informací o dění v obci. Tato služba je nabízena 

prostřednictvím SMS Infokanálu obce, který umožňuje zasílání důležitých informací formou 

SMS na zaregistrovaná čísla Vašich mobilních telefonů. Tato služba je pro občany ZDARMA. 

K odběru SMS zpráv je možné se ZAREGISTROVAT na stránkách obce www.trnov.cz. 

 Do kolektivu zaměstnanců Obecního úřadu nově 

nastoupila v říjnu 2019 Vendula Kubíčková, se kterou 

se již nyní potkáváte při běžných úkonech obecního 

úřadu jako je např. výběr poplatků, ověřování podpisů, 

služby Czechpoint, aj. 

Dále účetní obce změnila příjmení – od října se nově 

představuje jménem Jitka Hrnčířová.  

 POJÍZDNÁ PRODEJNA – nově bude pojízdná 

prodejna zajíždět 2x týdně, a to v úterý a pátek. Časy 

pojízdné prodejny – Houdkovice 9:00 hod., Zádolí 9:30 

hod., Velká Záhornice 9:45 hod. 

 Veřejné projednání ÚZEMNÍHO PLÁNU týkající se podaných připomínek se koná dne 

6. dubna 2020 od 15:00 hodin na Obecním úřadě v Trnově. 



 
Jan Přeučil a Eva Hrušková v Trnově 
(autor: Ing. Petra Brandejsová, foto: Josef Papik) 

Do roka a do dne – pro velký úspěch se v trnovském hostinci opět po roce objevil oblíbený 

manželský pár Přeučil & Hrušková, tentokráte v doprovodu syna Evy Hruškové, herce Zdeňka 

Rohlíčka. 

Účastníci besedy vyslechli vzpomínání herečky, zpěvačky a scénáristky Evy Hruškové na své filmové 

začátky i další roky v herecké branži. Poslechli jsme si „Popelčiny“ písně, slavící letos 50. výročí od 

natočení, a soutěžili v přebírání hrachu  

s čočkou, milou odměnou byly kniha 

vzpomínek z natáčení Popelky. Herečka 

představila i svého nejstaršího syna Zdeňka 

Rohlíčka, kterého jste mohli vidět např.  

v seriálu Ulice, či ve filmu PF 77, nedávno 

odvysílaném na počest zesnulé zasloužilé 

umělkyně Vlasty Chramostové. S paní 

Hruškovou vedl rozhovor režisér, scénárista  

a roducent Tomáš Magnusek. Ten sám 

přítomné pobavil svým vyprávěním  

o bleskové přípravě vlastní svatby, která byla 

překvapením pro jeho budoucí manželku. Po své manželce Evě Hruškové si vyprávěcí štafetu 

přebral herec, vysokoškolský pedagog pan Jan Přeučil. Ten diváky bavil svými vzpomínkami, 

ohromoval zkušenosti i neuvěřitelnou pamětí a životní vitalitou. 

S režisérem T. Magnuskem 

vzpomínali na natáčení 

seriálu aktuálně 

vstupujícího do vysílání - 

Čechovi. Na tomto místě se 

všichni přítomní lámali 

smíchy v kolenou  

a takových momentů bylo  

v pátečním odpoledni 

bezpočet. 

Je na místě zmínit  

i vzpomenutí profesora 

Přeučila na Karla Gotta, se 

kterým se dnes na 

pražském Žofíně loučily 

tisíce fanoušků, kamarádů a 

obdivovatelů. Za besedu 

pořádanou obcí Trnov ve 

spolupráci s kulturní komisí 

obce děkujeme, bylo to příjemně strávené odpoledne, ochucené humorem a luxusními větrníčky. 



 

Halloweenský večer na Záhornici 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Podzimní čas je tady, dýně uzrály, přichází svátek Halloween a to je čas dýně vydlabat, vyparádit, 

rozsvítit a hlavně si to užít. Na Záhornici se rozhodli oslavit Halloween s dětmi. 

Sobotní podvečer čekaly na děti na hasičárně vyřádkované dýně kyprých tvarů, které si děti 

vydlabaly a vyřezaly. Pak vymalovaly pár obrázků, snědly úplně všechny perníčky pečené a’la Mach 

a přišlo to…Co? Tma, čas duchů a strachu. Tma sice byla, ale duchové naštěstí nepřišli a s nimi tedy 

ani strach. Děti si stezku za pokladem užily, a hlavně na konci stezky za pokladem ten poklad 

opravdu byl. 

 

Drakiáda na letišti v Trnově 

(autor: Ing. Petra Hartmanová) 

V sobotu 19. října se uskutečnila tradiční podzimní 

drakiáda na letišti v Trnově. Počasí nás nezklamalo, 

vítr se dostavil a i sluníčko. Na obloze byl k vidění rej 

pestrobarevných draků. Po pouštění draků si děti 

opekly 

buřty  

a mohly 

přistoupit 

k další 

podzimní 

činnosti,  

a to 

dlabání dýní. Občas to tedy vypadalo, že dlabání se spíše 

zhostili rodiče a děti hrály na honěnou, nebo jezdily na 

koloběžkách. Vydlabané dýně jsme pak vystavili zezadu 

kapličky na náves. 



 

Vernisáž výstava – 25 let akcí v letním areálu v Houdkovicích 
(autor: Pavel Brandejs) 

Začalo to v roce 1994. Uvědomili jsme si tenkrát hlad po kulturních akcích v naší vesnici. Po ztrátě 
tanečního sálu v bývalém hostinci u Brandejsů jsme se rozhodli situaci řešit uspořádáním několika 
tanečních zábav v letní sezóně v přírodě na hřišti. Bylo to na zapůjčeném dřevěném parketu, 
s prodejem občerstvení v dřevěném stánku potaženém celtou. V roce 1995 na jaře, v době 
horečných příprav oslav 100 let naše sboru, padlo rozhodnutí vybudovat betonový taneční parket  
o rozměrech asi 7 x 7 m a nad ním ještě vyrostla trubková konstrukce potažená žlutou trvanlivou 
plachtou. Pro prodej občerstvení jsme zakoupili starší stavební buňku a upravili ji zhotovením 
výdejního okénka. Na druhý konec hřiště do rohu u potoka jsme umístili latrínu. Kolem parketu jsme 
postavili půlky vyřazených vojenských stanů. V tomto prostředí, chráněném před deštěm, byla  
2. června zahájena série 15 hudebních akcí, vždy ve dvoutýdenních intervalech, v pátek a v sobotu. 
Těsně před poutí a oslavami jsme dobudovali ještě přístřešek pro hudbu a zařízení tak bylo 
připraveno pro zatím největší akci v historii areálu – slavnostní odpoledne na oslavu 100 let našeho 
sboru.  
V dalších letech byl areál průběžně vylepšován a doplňován. V roce 2005 měl areál za sebou 11 sezón 
kulturních, společenských a sportovních akcí. Po počáteční euforii zájem o naše akce opadl, proto 
jsme museli jejich počet omezit jen na ty atraktivní. Například na rok 2005 bylo v plánu 6 hudebních 
akcí. Tradičně se pořádá pouťová taneční zábava, odpolední pouťový koncert, v polovině srpna 
country bál a zábava na zakončení prázdnin s dětským dnem. Ze sportovních akcí je to tradiční turnaj 
v malé kopané a 10 ročníků soutěže v požárním útoku “O putovní pohár  SDH Houdkovice”, která je 
součástí seriálu soutěží "O pohár podorlické ligy. Za 11 sezón bylo uspořádáno celkem 110 hudebních 
akcí. Při průměrné návštěvě 100 lidí to představuje celkově 11 tisíc návštěvníků. Akce sportovní v tom 
započítány nejsou ale můžeme počítat 80 fotbalistů  na každém fotbalovém turnaji a 175 hasičů na 
každé soutěži “O pohár SDH”, k tomu ještě soutěže dětí, rozhodčí, diváci a vyjde nám dalších 3 – 4 
tisíce návštěvníků. 
Tak to byla v roce 2005 bilance prvních 11 let akcí v areálu. (zdroj almanach ke 100+10 letům SDH 

Houdkovice) Od té doby uběhlo dalších 14 let a máme tady v roce 2019 oslavu 25 let areálu. 

Stále pokračují akce, o kterých jsem se už zmínil. V Nepřerušené řadě to jsou soutěže v požárním 

útoku  

O putovní pohár SDH, kterou se železnou pravidelností zahajujeme vždy 8. května Podorlickou ligu, 

proběhlo už 24 ročníků, od roku 2002 pořádáme soutěž mládeže O pohár SDH mládeže, 

v posledních letech zařazenou do ligy mládeže a vlivem toho se stala akcí s největším počtem 

soutěžních družstev, letos se zúčastnilo 34 družstev, což představuje tak 340 dětí na ploše hřiště  

a k nasycení občerstvením. 

Se stejnou pravidelností se na konci dubna  

konají pálení čarodějnic a pouťová odpoledne, 

na kterých se v účinkování vystřídaly kapely  

a spolky Opočenka, Strejci, módní přehlídka Ze 

století do století, kterou přijeli předvést občané 

ze Suchého dolu, skupina harmonikářů Vítr 

Orlických hor, skupina Errori, Combi, Pokrok, 

dechovka Valánečka, Stavostrojka, Taxmeni, 

P.M. band známý z televize Šlágr, skupina ZEUS, 

ochotnický divadelní spolek Tyl z RK, hlavní 

kapelou účinkující na tanečních zábavách byla 

skupina Rocksorry. Též byly pořádány turnaje 



v malé kopané, zatím poslední ročník proběhl v r. 2016. Letní sezónu zakončuje na konci prázdnin 

dětský den. 

Poslední desetiletí by se dalo nazvat desetiletím výstav. Po první úspěšné výstavě zemědělské 

techniky v r. 2009 následovaly další s tématikou Velorexů a auto-moto veteránů, závodních speciálů, 

vojenské techniky, a ještě 2x zemědělské techniky. Celkem 7 velkých výstav a když počítám hodně 

zjednodušeně průměrnou návštěvnost 3 tisíce lidí, tak to máme účast 21 tisíc. Pro porovnání za 

prvních 11 let jsem napočítal ze všech akcí včetně soutěží účast cca 15 tisíc lidí. 

Zásluhou úspěšných akcí, které přinesly i slušný zisk, jsme si mohli dovolit i neustálé vylepšování 

areálu. Byl vystavěn nový domek pro udírnu a prodej z grilu, nový plot podél potoka, v r. 2016 

proběhla velká rekonstrukce zastřešení tanečního parketu s vydlážděním zámkovou dlažbou  

a s novou elektroinstalací a osvětlením. V roce 2018 byla vyměněna buňka toalet, původní vlastními 

silami přestavěná, byla nahrazena úplně novou tovární výroby. Oblíbené akce v areálu mohou  

i nadále pokračovat. 

 

Setkání seniorů 

(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Rok se s rokem sešel a v trnovském 

Hostinci U Zárybnických proběhlo již 

po dvanácté setkání seniorů našich 

obcí, pořádané obcí Trnov ve 

spolupráci s kulturní komisí obce. 

Pro „naše seniory“ byl připraven 

bohatý program – přednáška Ing. 

Žabokrckého na téma Protipožární 

ochrana, ze které si posluchači mohli 

odnést mnohá praktická ponaučení, 

jak ohni předcházet, ale i s ohněm 

zacházet. Následovaly informace z dění obce v podání paní 

starostky, které jsou vždy se zájmem sledovány – co se dělo 

i dít bude v oblasti investic, jaké kulturní akce obec 

připravuje, jako jsou povinnosti občanů, vyplývající  

z legislativy atd. 

Dnešní setkání obohatily také děti z místní mateřské školky, 

které předvedly krátké představení „jak dědek řepu 

zasadil“, předříkaly spoustu básní, zatančily i zazpívaly. 

Poté přišlo překvapení dnešního odpoledne, pozvání přijala 

herečka Hana Čížková a herec, hudebník a moderátor 

Mojmír Maděrič, besedou provázel režisér, herec, pedagog 

Tomáš Magnusek. 



Jak byli naši občané spokojeni s odpolednem pořádaným pro seniory z Trnova, Houdkovic, Zádolí  

a Záhornice jsme se zeptali některých  

z nich a zde je jeden z názorů: 

„Děkujeme obci za pořádání tohoto 

setkání, je pěkné, že se lidé takto 

jednou za čas setkají, popovídají si, 

dovědí se od paní starostky, co je 

nového v obci, co se chystá. Promítané 

fotky z letos pořádaných akcí byly 

zajímavé, bylo vidět, co se v obci dělá 

akcí, a roztomilé děti z mateřské se 

svým program rozzářily naše tváře. 

Beseda se známými herci byla také moc zajímavá, nestává se často, že bychom se mohli potkat 

osobně s celebritami. A večeře? Ta byla jako vždy vynikající. “ 

 

Úspěšný vstup mladých hasičů do nové sezóny 
(autor: Jana Vaněčková) 

Začátek školního roku znamená pro kolektivy mladých hasičů zároveň vstup do nové soutěžní 

sezóny. Již od poloviny srpna se děti připravovaly na tzv. „branné závody“. Prvním z nich byl 

„Lukavický braňáček“, který se uskutečnil 14.9.2019, kde jinde než v Lukavici. Na asi 

dvoukilometrovou trať se vydalo 28 hlídek mladších a 31 hlídek starších. I letos jsme dali dohromady 

v každé kategorii 2 hlídky po třech členech, i když obě hlídky starších jsme museli doplnit o jednoho 

člena mladších, protože nám spoustu dětí už odrostlo a již nemohou soutěžit v dětské kategorii. Na 

jednotlivých stanovištích soutěžící plnili předepsané úkoly s úpravami oproti klasickému závodu 

požárnické všestrannosti. Např. na střelbě měl každý jenom 1 diabolku (mladší měli dvě), u požární 

ochrany měli z několika předmětů vybrat ty, které by hasili např. práškovým hasicím přístrojem.  

U stanoviště topografie měli vyjmenovat topografické značky, které potkali na cestě, ať už byly 

pověšené někde na stromě 

nebo se válely v příkopě. Ne 

pokaždé se podařilo všechny 

značky najít.¨A jak si  

s nástrahami tratě poradili 

naši svěřenci? V kategorii 

starších hlídka „A“ obsadila 

pěkné 8. místo (3 tr. min.)  

a hlídka „B“ 30. místo (5 tr. 

min.). Kategorie mladších nás 

mile překvapila. Je vidět, že 

se rok od roku zlepšují. Hlídka 

„B“ se umístila na 21. místě (4 

tr. min.). Hlídka „A“ ve 

složení Ája, Ondra, Justýna 

excelovala. Na žádném 

stanovišti neobdržela trestné minuty. Naopak děti byly tak rychlé, že získaly čekací čas 5 min., který 

se jim nakonec odečetl od času stráveného na trati. Zaslouženě tak naši mladší obsadili 1. místo  

a domů si přivezli zlaté medaile. Tato soutěž v Lukavici byla první soutěží, která se hodnotí do Ligy 

mládeže pro sezónu 2019/2020. 



Hlavní soutěží podzimní sezóny je tzv. „Závod požárnické všestrannosti“, kde jsme ani my nemohli  

a nechtěli chybět. V sobotu 5.10.2019 jsme se tedy vydali do Křovic, kde se tato soutěž konala. Počasí 

k nám letos nebylo vůbec přívětivé. Po celou dobu pršelo, ať míň nebo víc, ale muselo se to 

odběhnout. Soutěže se zúčastnilo 34 hlídek mladších z 25 družstev a 35 hlídek starších z 27 družstev. 

Složili jsme 2 pětičlenné hlídky mladších a nakonec i 1 pětičlennou hlídku starších, do které jsme 

museli postavit i dvě naše mladší děti a ještě jsme si zapůjčili jednoho chlapce z Třebešova. Mladší 

kategorie běžela trať dlouhou 2 km a starší 3 km. Na stanovištích plnily děti již klasické úkoly, mezi 

kterými byla střelba ze vzduchovky, zdravověda, topografie, požární ochrana a nechybělo 

překonání vodorovného lana. Trať byla i kvůli špatnému počasí dosti náročná. Do cíle nepřiběhlo 

dítě, které by nebylo postříkané od bláta. Všichni ale ve zdraví doběhli do cíle. A jak to nakonec vše 

dopadlo? Starší, ve složení Týna, Honza, zapůjčený chlapec a jinak soutěžící za ještě mladší kategorii 

– Kuba a Matyáš, obdrželi 10 trestných minut na střelnici, jinak vše zvládli bez chyb  

a celkově tak obsadili pěkné 12. místo. A jak si vedli naši mladší? Hlídka „B“ ve složení Kája, Ina, 

Denisa, Péťa a Jára v průběhu tratě obdrželi 11 trestných na střelnici a 3 trestné za neuvázání 1 uzle. 

Jinak vše zvládli bez chyb a dosáhli tak času, který by stačil na pěkné 9. místo. Proč stačil? Protože 

se do celkového hodnocení počítá čas lepší hlídky. O ten se postarala hlídka „A“ ve složení: Ondra, 

Tomáš, Jusťa, Gita, Ája alias „Červík“. Ti, nejen že měli druhý nejrychlejší čas na trati, ale ještě 

obdrželi nejméně trestných minut ze všech družstev a to jen 8 za nesestřelené špalíky. Jinak vše 

zvládli bez chyb. Po doběhnutí do cíle si ještě někteří stěžovali, že to bylo krátké, že by klidně běželi 

ještě jednou. S náskokem třech minut se tedy naši mladší umístili na úžasném 1. místě a vytvořili si 

tak výborný základ do jarního kola hry PLAMEN, kam se tento závod započítává, jako jedna z 

disciplín. 

Bowling v obležení mladých hasičů z Houdkovic 
(autor: Jana Vaněčková) 

V sobotu 2.11.2019 jsme se s mladými hasiči z Houdkovic 

vydali zahrát bowling do GAPY v Rychnově nad Kněžnou. 

Tato akce se uskutečnila za finanční podpory 

Královéhradeckého kraje.Činnost kolektivu mladých hasičů 

nespočívá jen v účasti na soutěžích a v požární osvětě, ale 

patří sem i různé volnočasové aktivity (společné akce), 

které děti zaznamenávají do své kroniky. Tyto další činnosti se hodnotí v rámci celorepublikové hry 



PLAMEN, které jsou rozděleny do čtyř okruhů a za nesplnění, jsou kolektivy zatíženy trestnými body 

při hodnocení své činnosti ve hře Plamen. Na bowlingu jsme měli zamluvené všechny čtyři dráhy. 

Mladší děti a přípravka hrály na drahách se „zarážkami“, aby jim „neposlušné“ koule nepadaly do 

žlábků. Někteří starší jim záviděli. Děti svedly mezi sebou i někdy urputné boje, o to, kdo bude mít 

nakonec nejvíce bodů. Pěkné bylo sledovat zvláště ty nejmenší, jak jsou odhodláni vynaložit co 

nejvíce síly, aby koule vůbec doputovala až ke kuželkám. Sobotní odpoledne neskutečně rychle 

uteklo a všem 25-ti zúčastněným mladým hasičům nezbylo nic jiného, než uvolnit dráhy dalším 

zájemcům. Bowling se všem dětem líbil a již se těší, že si to budou moci třeba příští rok zopakovat. 

Dýňobraní po houdkovsku 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Další ročník naší dýňové show se letos 

vskutku vydařil – zahájili jsme 

strašidelnou stezkou, na kterou se 

děti kupodivu vždy těší nejvíc. Plny 

napětí čekají, zda budou či nebudou 

strašidla. Letos strašidla byla a ta teda 

byla…a všichni to zvládli - děti, dospělí 

i ta strašidla.Program pokračoval dalším úspěšným bodem – 

párkem v rohlíku, teplým čajem a voňavým svařákem. 

Následovaly veselé soutěže a vyrábění – zdobení sklenic 

nebo výroba duchů. Posedíme, popovídáme, chlapi vlevo, 

ženské vpravo, jen ty děti nechtějí sedět, jen ven. Což je však 

v případě pozice Majáku u hlavní silnice neštěstí. 

Každopádně dnešní účast téměř třiceti výhradně místních 

dětí předčila naše očekávání, čemuž však prostory Majáku 

nemohou stačit. Ale snad se nám výhledově i tento problém 

podaří vyřešit. Tak jako tak, dnešní odpoledne se povedlo a jak bystře poznamenal hostinský – 

„Tyhle dětské akce jsou vždycky nejlepší, tolik piva se nevytočilo jako už dlouho ne.“ 

 

Vyrábíme v Majáku 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Sobotní vánoční tvoření v Majáku 

mělo na programu zdobení 

vánočních kouliček třpytkami, 

výrobu různých ozdobiček  

a zápichů z papírů, vánočních přání či 

jmenovek na dárky. Program byl sice 

zejména pro děti, ale díky možnosti 

psát či jinak zdobit vánoční kouličky 



na stromeček se výroby zúčastnili i další návštěvníci našeho kulturního zařízení. Skryté vlohy v sobě 

tak objevila nejedna houdkovská duše. 

V případě zájmu se sejdeme zase příště a budeme tvořit třeba z chemlonu. Tímto vyzýváme všechny, 

které za svých mladých let měly tu čest s chemlonem, aby se rozpomněly, protože se to zase bude 

hodit.  

Závěrem je třeba poděkovat paní Míle Rohlenové za práci, kterou si dala s přípravou potřeb pro děti 

i za vedení celého výtvarného kurzu. 

Adventní výstava v Galerii H 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Jak zaznělo v úvodu adventní vernisáže, 

konané 30.11.2019, s již tradičním podtitulem 

„z domácností, sbírek a šikovných rukou 

obyvatel Houdkovic a okolí“ adventní období 

má s sebou přinášet vánoční náladu, úžasnou 

atmosféru a lásku. Tato překrásná definice  

v našem uspěchaném světě dostává dost na 

frak, protože zachovat si úsměv na rtech bývá 

při vší snaze dotáhnout všechny pracovní 

povinnosti i povinnosti doma do zdárného 

konce úkol vskutku náročný. Nehledě na vyšší 

cíle, které bychom měli mít, tedy 

nezapomenout na duchovní rozměr adventního času a Vánoc samotných. 

A protože adventní období znamená především čekání na příchod Ježíše Krista, pohodu  

a rozjímání, přejeme všem, aby se jim to podařilo a adventní čas si užili dle svých představ. 

K naplnění těchto cílů Vám může přispět vernisáž v Galerii H, která je velice inspirativní. Adventní či 

vánoční výstava v Galerii H je spolu s velikonoční jednou z těch, na které se podílí velké množství lidí. 

Někteří hotové exponáty zapůjčí, jiní je doma vyrábí, další zde pomáhají vše rozmístit, pověsit, 

vyzdobit, jiní se zase podílí na kulturním programu, někdo upeče a udělá tím stejně velkou radost 

všem, kteří mají možnost ochutnat. 

 



 

Rozsvícení vánočního stromu v Trnově 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Rozsvícení stromu vánočně ozdobeného proběhlo počátkem adventního času i v Trnově, kde 

každoročně probíhá i hlavní program na zahájení 

adventu.Po úvodním slovu starostky přivítalo 

přítomné Trnováky i ostatní návštěvníky z okolí 

žesťové sdružení z Dobrušky. Hudebníky střídaly 

vánočně laděné písně v podání rodiny Yaghobových 

z Houdkovic, kteří jsou oblíbeným kulturním prvkem  

v adventních programech našich obcí. Setkání 

zpříjemnila vůně 

svařeného vína, chuť 

domácího cukroví  

i záblesky prskavek. 

Zároveň děti 

odpočítaly poslední 

momenty k rozsvícení 

vánočního stromu, 

který se jako 

mávnutím proutku 

oděl do barevných 

světýlek korunovaných zdálky viditelnou vánoční hvězdou. 

 

Vánoční besídka v Mateřské škole v Houdkovicích 
(autor: Ing. Petra Hartmanová) 

Středa 11. prosince byla pro děti v Mateřské škole v Houdkovicích dnem „D“, čekala je totiž Vánoční 

besídka, na kterou se pilně připravovaly. Na úvod všechny přítomné přivítala ředitelka školky Lucie 

Macková a svým prvním vystoupením nás potěšily nejmenší děti. Tancovalo se, zpívalo, vyprávěla 

pohádka, občas byla vidět trochu tréma, ale to k vystoupení patří. Na závěr se všechny děti objaly  

a společně zazpívaly vánoční písničku. Bylo to hezké představení! 

 

 

 

 



Vánoční koncert v kapli Panny Marie v Trnově 
(autor: Ing. Petra Hartmanová, Bc. Jitka Hrnčířová) 

V pátek 13. prosince se uskutečnil Vánoční koncert ženského pěveckého sboru Vlasta z Dobrušky  

v kapli Panny Marie v Trnově, který pořádala Kulturní komise obce Trnov. Pozdním odpolednem nás 

slovem doprovázela rodačka z Trnova paní Mgr. Irena Mervartová. Zazněly nejen vánoční melodie, 

adventní písně doplněné klasikou, hra na varhany, ale i píseň Karla Gotta "Už z hor zní zvon"  

v úžasném podání sboru. 

Při poslechu krásných melodií jsme se na chvíli všichni v předvánočním shonu zastavili, nasáli 

vánoční atmosféru a slavnostně se naladili na blížící se svátky. 

 

Vánoční turnaj ve stolním tenise 
(autor: Mgr. Josef Kovaříček) 

Aktivní oddíl KPST Záhornice uspořádal mezi svátky dne 29.12.2019 turnaj pro nejmladší a mladší 

žáky a žákyně ve stolním tenisu. Pronajal si pro tyto účely sportovní halu ve Voděradech, protože se 

očekávala velká účast dětí. Po urputných bojích mohla paní starostka obce Trnov Ing. Petra 

Hartmanová poděkovat všem za účast  

a předat nejlepším poháry a všem zlaté 

medaile za účast. To byl pro mnohé další 

vánoční dárek od kulturní komise obce Trnov, 

která byla spolupořadatelem této mimořádné 

akce pro nejen děti našich spádových obcí. 

„Protože trénujeme teprve několik týdnů, tak 

výsledky ještě nejsou příliš patrné“, snad již na 

Velikonoční turnaj zaznamenáme určitý posun 

ve výkonosti, odpověděl nám předseda oddílu 

KPST Záhornice Ing. Petr Žabokrcký. 

Výsledky: 

Nejmladší žáci: Střítecký Štěpán, Čermák Filip, 

Macháček Denis 

Mladší žáci: Malik Ondřej, Dlabal Josef, 

Holanec Jakub 

Nejmladší žákyně: Píčová Karolína, Řeháková 

Anna, Kopecká Kateřina z KPST Záhornice 

 



Novoroční pochod – start Houdkovice 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Novoroční pochod roku 2020 byl odstartován u letos poprvé ozdobené i nasvícené zastávky  

v Houdkovicích. Počasí nám přálo, vzduch byl čerstvý, sluníčko příjemné, a i pohyb po 

silvestrovských oslavách byl jistě všemi vítán. 

V počtu 40 účastníků jsme vyrazili směr Byzhradec, Hroška a dále Trnov, cíl – oblíbené výletní místo 

některých Trnováků – Hostinec U Zárybnických. Za občerstvení i pohostinnost panu hostinskému 

vřele děkujeme. Po posilnění jsme se trousili už potmě směr Houdkovice. 

 

Novoroční turnaj v ping pongu  
(autor: Mgr. Josef Kovaříček) 

4. ledna se do Voděrad sjelo neuvěřitelné množství stolních tenistů. Pořadatelé nakonec přivítali 

rekordních 71 hráčů. Nikde v širokém okolí se za posledních mnoho let neuskutečnil turnaj tohoto 

rozsahu. Proto pořadatelé připravili 2 herny, a to ve voděradské hale na 8 stolech a na Velké 

Záhornici na 3 stolech. Hráči byli rozděleni na 1. až 3. ligu dle výkonnosti. Náš oddíl i obce 

reprezentovalo 8 hráčů. Nedílnou součástí těchto velkých turnajů jsou i boje ve čtyřhrách. Po 

pětikolovém maratonu se nakonec z vítězství radovala sehraná dvojice Příborský-Cibor (KPST), když 

ve finále porazila dvojici Synek-Oliva (Vysoké Mýto,Choceň). Prémie za 3.místo si odvezly dvojice 

Ducháč-Ducháč  

a Schlappl-Michálek. Vše  

s přehledem odřídili 

manželé Josef a Helena 

Jakubcovi ve Voděradech 

a Jana Vaněčková  

s Petrem Žabokrckým na 

Záhornici a organizačně 

vše se svým sportovním 

nadhledem řídil Pepa 

Kovaříček. Akce by se 

nemohla uskutečnit bez 

hlavního sponzora – obce 

Přepychy. Všichni zúčastnění odjížděli s velmi spokojenými pocity a už teď se těší na velikonoční 



turnaj! Už jenom být přítomen, byl velký 

zážitek, prohlásil jeden divák. Poděkování patří 

i celému organizačnímu štábu 8 lidí, kteří celý 

turnaj připravili. 

Přehled výsledků: 

1. liga – David Příborský, Radek Ducháč, Jan 

Švorc Salamandr, Václav Loskot 

2. liga – Martin Synek, Jiří Plachta, Petr 

Jarkovský z KPST Záhornice, Ladislav Kozák 

3. liga – Bohumil Vilímek, Martin Čížek, Tomáš 

Kadaník, Jakub Vyhnánek 

 

Tříkrálová sbírka 2020 
(autor: Ing. Petra Hartmanová) 

Tříkrálová sbírka se letos konala v ČR po dvacáté, účastní se jí každoročně přes 60 tisíc 

dobrovolníků. 

Farní charita Dobruška ji zorganizovala po devatenácté. 

V Houdkovicích chodily dvě 

skupiny králů: 

Vedoucí skupiny Katka 

Dynterová: Matouš Dyntera, 

Justýna Dynterová a Karolína 

Hrdá. 

Vedoucí skupiny Lucka 

Hartmanová: Natálka 

Hartmanová, Denisa Hartmanová a Tereza Hartmanová. 

V Trnově: 

Vedoucí skupiny 

Olča Hrušková: 

Jiřík Hruška, 

Adriana Vighová 

a Vanessa Fabiánová. 

VÝSLEDKY 

Trnov 10 464,- Kč 

Houdkovice 13 793,- Kč 

Zádolí, Velká a Malá Záhornice 9 482,- Kč 

Cekem v našich obcích 33 739,- Kč 
  

Celkový výtěžek Tříkrálové sbírky 2020 802 334,- Kč 



Vedoucí skupiny Péťa Pavlů: Saša Hanuš, Štefanka Hanušová a Ondra Hartman. 

V Zádolí, Záhornici: 

Vedoucí skupiny Klára Jedličková: Dora Jedličková, Meda Jedličková a Ondra Štencl. 

 

22. Okrskový hasičský ples 
(autor: Ing. Petra Hartmanová) 

V sobotu 25. ledna se uskutečnil již 22. OKRSKOVÝ 

HASIČSKÝ PLES v hostinci U Zárybnických v Trnově, 

který patří k tradičním akcím z kraje roku. K tanci  

a poslechu zahrála hudební skupina ZEUS. Nemohla 

chybět bohatá tombola a kolem půlnoci losování 

"červených" losů, tedy hlavních cen. Hlavní výhrou 

byla LED 40" televize, kterou vyhrála Petra Pavlů  

a všichni jsme jí to moc přáli. 

 

Výroční valná hromada SDH 

Houdkovice 
(autor: Bc. Julie Řízková) 

18. ledna 2020 se v prostorách Houdkovického 

Majáku konala výroční valná hromada místního 

sboru dobrovolných hasičů. Tento rok se výroční 

valná hromada nesla v duchu voleb nového výboru. Schůzi zahájil pan Vaněček a přivítal zde 

zástupce okresního sdružení hasičů v Rychnově nad Kněžnou pana Hanuše, zástupce obce 

místostarostu pana Červinku hosté z okolních sborů ze Semechnic, Zádolí, Záhornice a z Trnova. 

Přivítal zde také vzácnou návštěvu hejtmana Královehradeckého kraje pana Štěpána, kterému 

předal slovo. Pan hejtman nám poděkoval za naši činnost, informoval nás o možnosti čerpání dotací 

pro hasiče a vyzval nás ať ho neváháme kontaktovat v případě jakýchkoliv problémů, s kterými by 



nám mohl pomoci. Jeho výzvu si vzali k srdci dva houdkovičtí zastupitelé Libor Červinka a Petra 

Brandejsová, kteří se s panem hejtmanem 

poradili o řešení neutěšitelného stavu 

vozovky z Houdkovic do Voděrad. 

Po tomto krátkém projevu pana hejtmana se 

schůze vrátila do obvyklých kolejí. Byl 

přečten program, následovalo jeho 

schválení. Volba návrhové komise. Byli 

přečteny zprávy o činnosti sboru Julií 

Řízkovou, zpráva o činnosti mladých hasičů 

Janou Vaněčkovou, zpráva soutěžního 

družstva Jaroslavem Ježkem, zpráva  

o hospodaření Jiřím Řízkem, zpráva revizní 

komise Pavlem Brandejsem. Všichni zúčastnění byli seznámeni s plánem činnosti na rok 2020. Dalším 

bodem byla očekávaná volba nového výboru SDH a volba delegátů. Pan Michl přečetl návrh na nový 

výbor, tento návrh byl odsouhlasen, návrhy 

delegátů taktéž. Následovala diskuze.  

V diskuzi vystoupili všichni hosté s krátkou 

zdravicí. Libor Červinka a Ladislav Plachetka za 

celý sbor poděkovali končícímu starostovi 

Václavu Vaněčkovi za jeho práci pro sbor  

a předali mu dar. Na usnesení a závěr celé schůze 

si vzal slovo pan Michl, který tak ukončil oficiální 

část schůze. 

Tímto bych chtěla poděkovat končícímu 

starostovi Václavu Vaněčkovi, který byl 

starostou od roku 1991. Jeho práce a úsilí jsou 

inspirací pro nás všechny a budeme se snažit jeho elán a příkladnou práci následovat. 

 

Beseda s režisérem Zdeňkem Troškou 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Režisér Zdeněk Troška je magnetem na lidi 

Trnovský Hostinec U Zárybnických za posledních 18 let nezaznamenal takovou návštěvnost jako při 

besedě s režisérem Zdeňkem Troškou. Ten k nám zavítal v pátek, v den svatého Valentýna a přilákal 

na 200 lidí, kteří si se do 

prostor společenského 

sálu tak tak vešli. Beseda, 

moderovaná režisérem 

Tomášem Magnuskem, se 

od začátku do konce nesla 

ve veselém duchu – 

vzpomínání na herecké 

kolegy, zejména 

oblíbenou herečku Helenu 

Růžičkovou, na natáčení 

trilogie Slunce, seno… se 



všemi babkami, neherečkami, které i přes své nulové filmové zkušenosti hrály bravurně, zapomněly 

na své zdravotní neduhy, v běhu odhazovaly své hole a pro film by udělaly všechno. 

Závěrem proběhlo poděkování ze strany obce a předání drobných dárků, vč. soukromého daru  

v podobě krásných dortů pro pana 

Trošku, Magnuska i paní 

Rohlenovou, která se aktivně podílí 

na všech besedách a jejíž zásluhou 

k nám do Trnova pan Troška 

zavítal. 

I přestože měl pan režisér Troška 

za sebou již dvě besedy (a další dvě 

před sebou), což bylo jistě velice 

náročné, byl milý, veselý a vtipný. 

Hodina dobré zábavy rychle utekla, 

ale všem přítomným určitě 

prodloužila život aspoň o týden. 

 

Karneval v Trnově již podruhé 
(autor: Ing. Petra Brandejsová) 

Již druhým rokem se karneval pro děti koná  

v Hostinci U Zárybnických v Trnově. Letošní 

účast karnevalových masek zřejmě trochu 

poznamenala panující chřipková epidemie, 

ale i přesto se sešlo asi 45 dětí, které řádily 

za doprovodu DJ LubaNa. 

Zábavu dětem zpestřily připravené soutěže  

a návštěva dvou maskotů – samotného krále 

zvířat a kolegy mrože. Některé děti dokonce 

vítaly krále zvířat stylově – také silným 

řevem. Opravdu bohatá tombola potěšila každého dětského návštěvníka, vyhrával každý třetí los,  

a to jak jistě víte, potěší každé srdce, nejen to dětské. 

 
 



Mladí hasiči z Houdkovic na horách 
(autor: Jana Vaněčková) 

Než úplně zmizí sníh ze svahů českých hor, rozhodli jsme se, že vezmeme děti z kolektivu mladých 

hasičů SDH Houdkovice na hory lyžovat nebo pekáčovat. V sobotu 22.2.2020 jsme se ráno sešli  

u klubovny „Maják“ a vyrazili směrem do Orlických hor, konkrétně do SKI areálu Olešnice. Na místo 

jsme přijeli s časovým předstihem a tak jsme nejdříve vytáhli pekáče nebo sáňky. Někteří zkoušeli 

sjíždět tamní sjezdovku i po zadku nebo se po ní kutáleli. Když otevřeli půjčovnu, šli jsme vypůjčit 

těm, kteří neměli vlastní lyže, kompletní lyžařské vybavení. Následně jsme zakoupili Ski pasy a již nic 

nebránilo tomu, vyrazit na kopec. Téměř všechny děti již lyžovat uměly, měli jsme mezi sebou jen  

2 začátečníky, kterým se Honza trpělivě věnoval. Celý den nám přálo pěkné slunečné počasí. Asi po 

dvou hodinách jsme si 

udělali pauzu  

a šli se do místního SKI 

baru občerstvit a pak 

zase hurá na svah. 

Půldenní lyžování 

rychle uteklo a nám 

nezbylo nic jiného, než 

vrátit zapůjčené 

vybavení, rozdělit si 

děti do aut a vyrazit 

směrem domů. Dětem 

se na horách moc líbilo, 

protože si alespoň 

vyzkoušely i jinou 

pohybovou aktivitu, než jen tu, kterou mají při hasičských trénincích a soutěžích. Všichni se již těší, 

že si „lyžovačku“ budou moci zopakovat i příští rok. 

Tato akce se uskutečnila za finanční podpory Královéhradeckého kraje, kterému tímto velice 

děkujeme. 
 

Výroční schůze včelařského spolku v Přepychách 
(autor: Ing. Miroslav Štěpán) 

Ve sto patnáctém roce existence včelařského spolku v Přepychách 

se konala v neděli dne 2. února 2020 výroční členská schůze 

Základní organizace Českého svazu včelařů, coby pokračovatele 

spolku včelařů.  

Spolek dnes sdružuje 61 včelařů, kteří zazimovali na podzim 

loňského roku 731 včelstev. Na území spolku pak ještě včelaří  

5 cizích včelařů (z jiných základních organizací). V současné době 

území spolku tvoří tyto vesnice: Přepychy, Záhornice, Zádolí, 

Trnov, Houdkovice, Voděrady, Vojenice, Nová Ves, Vyhnanice, 

Ježkovice, Bolehošť, Ledce, Očelice, Klášter n. D., Vysoký Újezd  

a Městec. 

Včelaři hodnotili uplynulý rok, a to především z pohledu výnosů, které se pohybovaly v průměru 

kolem 14 kg medu ze včelstva. Ale také sdíleli velké obavy o stavy včelstev, které jsou v poslední 

době decimovány především varroázou, nemocí způsobenou roztočem Varroa Destruktor  



a podpořenou klimatickými změnami o kterých již zřejmě nemůže být pochyb. Krátká a suchá jara  

i horká a suchá léta včelám neprospívají. 

Letošní výroční schůze byla po pěti letech volební a tentokrát s velkou obměnou ve vedení spolku. 

Na vlastní žádost skončili: po 38 letech ve funkci předsedy Ing. Miroslav Štěpán a po 25 letech ve 

funkci jednatele Zdeněk 

Urban. Do funkce 

předsedy spolku byl 

nově zvolen Ing. Josef 

Vostřez a do funkce 

jednatele Jiří Král. 

Na schůzi byla také 

oceněna velmi dobrá 

spolupráce s okolními 

obcemi, které nás 

pravidelně podporují, 

zvláště na úseku zdravotní péče o včely. 
 

Tímto bychom za Obec Trnov chtěli panu Ing. Miroslavu Štěpánovi poděkovat za dlouholetou 

práci pro tento spolek. 
 

Město Dobruška ocenilo osobnosti, jež se zasloužily nejen o jeho rozvoj 
(zdroj: Dobrušský zpravodaj 11/2019) 

Velký sál Společenského centra – Kina 70 ve středu 9. října hostil tradiční Slavnostní večer, na kterém 

byly oceněny osobnosti, jež se zasloužily o rozvoj a věhlas Dobrušky či svými činy přispěly k záchraně 

lidského života. V komponovaném programu, který uváděla Kateřina Fikejzová Prouzová, se před 

zaplněným hledištěm představili žáci ZUŠ Dobruška, taneční kroužek D-MEL Domu dětí a mládeže  

a pěvecký sbor Vlasta. O vyvrcholení slavnostního večera se postaral svým vystoupením zpěvák, 

moderátor a bavič Vladimír Hron, jenž zahájil svou show 

společným vystoupením s členkami pěveckého sboru Vlasta. 

Nestárnoucí semaforský hit Marnivá sestřenice z dílny 

autorského dua Jiří Suchý – Jiří Šlitr sklidil velký aplaus. 

Mezi oceněnými byl i zádolský rodák Mgr. Václav Hlavsa, který 

získal stříbrnou medaili za zásluhy o rozvoj města Dobrušky 

v oblasti školství a kulturního života. 

Medailonek Mgr. Václava Hlavsy: 

Václav Hlavsa je již po tři desetiletí ředitelem Základní školy  

v Pulické ulici v Dobrušce. Svým osobním nasazením se 

zasloužil o úspěšný rozvoj tohoto školského zařízení, a to nejen 

o jeho náročné stavební úpravy, ale především o vynikající 

přátelskou atmosféru, která vytváří optimální rámec pro 

vzdělávání a výchovu dětí. Václav Hlavsa nepůsobí však jenom 

v rámci své profese. Je dlouholetým divadelním ochotníkem  

a vytvořil nepřebernou řadu rolí v představeních dobrušských ochotnických souborů Čáp a F. A. 

Šubert. Svou angažovaností a divadelnickými zkušenostmi podporuje a spoluvytváří lásku k divadlu 

a umění i u žáků školy, kterou vede. 
 



Hasiči poděkovali za spolupráci odcházejícímu tajemníkovi bezpečnostní 

rady ORP Dobruška 
(zdroj: hzscr.cz) 

Závěrem roku 2019 převzal na stanici HZS Rychnov nad Kněžnou tajemník bezpečnostní rady ORP 

Dobruška Jaroslav Bořek medaili udělenou ředitelem HZS Královéhradeckého kraje brig. gen. 

Františkem Menclem. Medaile krajského ředitele byla panu Bořkovi udělena za výbornou 

dlouholetou spolupráci v oblasti požární 

ochrany, krizového plánování a ochrany 

obyvatelstva mezi HZS Královéhradeckého 

kraje a ORP Dobruška. Jako poděkování také 

obdržel sošku svatého Floriána, patrona hasičů, 

a to z rukou plk. Martina Krále, ředitele ÚO 

Rychnov nad Kněžnou. Ocenění převzal při 

příležitosti odchodu do důchodu v počátku roku 

2020. Velké díky náleží panu Bořkovi i za podíl na 

organizaci všech ročníků akce „Den 

bezpečnostních a záchranných složek IZS" v Dobrušce. 

Funkci nově vykonává Bc. Luboš Petera, DiS. 

 

 

 

 

 

 

Děkujeme občanům Houdkovic za milá přivítání a obdarování dětí ze školky při Masopustním 

průvodu po Houdkovicích v úterý 25. 2. 2020. Děti a kolektiv zaměstnankyň MŠ Houdkovice. 



(autor: Zdena Kinzelová) 

Braňáček 2019 

Dne 18.10.2019 se konal Braňáček, kde si svou 

dovednost vyzkoušela i přípravka. Ke střelbě, 

zdravovědě, topografii, lanu jsme přidali hod 

granátem a opičí dráhu na čas.... Každý za splněný 

úkol dostal razítko do své závodní karty. Na závěr 

nechybělo vyhodnocení a rozdávání cen. Všichni 

jsme si užili :-) Za pomoc díky i tatínkům na 

stanovišti …  

Halloween stezka odvahy 2019 

Dne 25.10.2019 se konala na Záhornici Halloween stezka odvahy. Krom strašáků, kostlivců, dýní  

a svíček se stezkou potácela i strašidla. Sešli jsme se při setmění s baterkou a odvážně postupně 

absolvovali stezku odvahy. Čekání jsme si zkrátili opékáním párků a pochutnávali jsme si na párku v 

rohlíku či sladkém mafínu. K občerstvení se podával čajový lektvar a kávový elixír. Trasu prošli nejen 

děti, ale i rodiče, prarodiče a nadšenci, kteří přišli tuto akci podpořit. Všem moc za Vaši účast 

děkujeme. 

Výlet ZOO -   Město duchů 

Dne 2.11. 2019 jsme se vypravili do ZOO Dvůr Králové nad 

Labem na Město duchů. Počasí nám nepřálo, ale my jsme 

výlet absolvovali i přes dešťové přeháňky a den jsme si užili. 

Prošli jsme zvířátka, nevynechali dětské hřiště, přispěli 

finanční částkou na slona, kterého máme v adopci, svezli 

jsme se mašinkou, dlabali jsme dýně, stříleli jsme lukem s 

rádiem Černá hora, losovali jsme dárečky s VZP pojišťovnou 

a toulali se ZOO při setmění. Cestou domů jsme zpívali v 

autobuse naše oblíbené písně a věřím, že všichni večer padli 

únavou (my též ). 

Nadílka naruby 

Na Mikuláše, protože čertíků od školek, škol a okolí bylo 

dosti, vyhlásili jsme projekt „Nadílka naruby.“ 

Naše nadílka byla nazvána naruby právě proto, že nadílka 

byla naopak. Touto akcí jsme se přidali k informačnímu 

centru Opočno, které ve spolupráci s charitou v Dobrušce 

pořádali potravinovou sbírku pro lidi, kteří se ocitají  

z mnoha různých důvodů v těžké životní situaci. Každý  

z nás přinesl potravinu k vytvoření vlastní potravinové 

sbírky. Poté jsme je vložili do papírového boxu, který jsme 

polepili obrázky od každého z nás. Naše nadílka splňuje  



i naše motto: „člověk by měl umět i dát, nejen brát“ no zkrátka ať jsou malý nebo ne, my pomáhat 

umíme. 

Vánoce a adventní čas „Směle do adventu“   

Vánoční čas jsme začínali tradičně adventem a plněním vánočních úkolů. Od rozsvěcení vánočního 

stromu, pekla v autobusové zastávce, krmení ptáčků, výroby dárečků na vánoční stromeček, 

malování Ježíškovi, rozsvěcení přistávací dráhy pro Ježíška, na závěr se proměnila zastávka ve 

vánoční místo, které navštívilo mnoho návštěvníků a oči se rozzářily nejen dětem. Též vánoční klip 

na facebooku: hasiči.záhornice oslovil stovky lidí a my máme z projektu ,,Směle do adventu“ velkou 

radost. Velké díky patří Vám, kteří se zapojujete do projektu a proplouváte s námi adventem. 

Na závěr bychom dodali, že letošní advent se již připravuje a je na co se těšit. 
 

 

KROUŽEK  ZÁHORÁČEK 
Kroužek Záhoráček navštěvují děti 

nejen ze Záhornice, ale i z okolních 

vesnic. 

Scházíme se každý pátek od 17-

18.30, společně tvoříme, hrajeme 

si, tancujeme, vymýšlíme společné 

akce a zábavu.  

Kroužek splňuje očekávání, děti se 

stmelují, tráví čas s vrstevníky  

a tvořením rozvíjí svoji fantazii. 

Děti jsou super parta a společně si 

užíváme spoustu srandy. 
 

 

Projekt "DOBRÝ SKUTEK" LEDEN - VÝSLEDEK 
Sbírka plyšových hraček pro 

OBLASTNÍ NEMOCNICI NÁCHOD a.s. 

OBLASTNÍ NEMOCNICI RYCHNOV NAD KNĚŽNOU 

Společnými silami bylo nashromážděno mnoho plyšových 

hraček, které byly předány i do oblastních nemocnic v Náchodě a 

Rychnově nad Kněžnou. 

Plyšáci slouží jako nástroj pro odpoutání pozornosti a uvolnění 

stresové situace, které jsou děti v nemocnicích vystaveny při 

dlouhodobé léčbě, izolaci i při různých nepříjemných vyšetření. 

 

Projekt "DOBRÝ SKUTEK" ÚNOR - VÝSLEDEK 

Sbírka pro útulek Lukavice 

Psí domov Lukavice je soukromé zařízení, přijímá psy vyhozené, 

toulavé a týrané. Dováží je okolní města a vesnice, se kterými 

mají smlouvu. 

Touto cestou jsme oslovili malé i velké k výzvě pomoci útulku. 

Vítány byly staré prostěradla, povlečení, ručníky, deky. Koně v 

útulku byly rádi za mrkev, jablka a sušené pečivo. Ve sbírce nechyběli obojky, vodítka, hračky 

Z útulku posílají VELKÉ DÍKY 



Projekt "DOBRÝ SKUTEK" BŘEZEN 

Byli jsme po nadšení z plyšáků opět osloveni s případnou pomocí tentokrát pro malé pacienty, 

kteří leží na chirurgickém oddělení a ORL oddělení 

Oblastních nemocnic. 

Tam by rádi zpříjemnili a zkrátili čas dětem stavebnicemi, 

kostkami či skládačkami. Máte-li doma po dětech a již 

nevyužíváte, věřte, že uplatnění najdou, a ještě poslouží jak 

jinak než dobré věci. (Prosíme jen, aby stavebnice vzhledem 

k ohledu místa určení byly možné omývat, dezinfikovat či 

utírat.) 

Sběrné místo: vzhledem k současné situaci kdykoliv na Malé 

Záhornici čp.7 nebo po tel. domluvě 604 156 354 si místo předání určíme. 
 

Podzimní brigáda na Bašáku 
(zdroj: Jitka Hrnčířová) 

Ani budova Bašáku č.p. 6 na Malé Záhornici se 

výsledkům revize katastru nemovitostí nevyhnula. 

Většina z vás už zná pojem revize katastru 

nemovitostí, ale pro ty, co neví, jedná se o porovnání 

skutečného stavu obvodu budov se stavem 

zakresleným v katastru nemovitostí. Tímto 

nesouladem začala doslova a do písmene „papírová 

válka“ pro Obec Trnov a k tomu, aby získala stavební 

povolení na soubor staveb. Nejdříve muselo dojít 

k zaměření celé budovy č.p. 6 geodetem, který 

následně vypracoval geometrický plán. Následně 

muselo dojít k vypracování zjednodušené 

projektové dokumentace souboru staveb tzv. 

pasportu. Po tomto dlouhosáhlém kolečku 

Obec Trnov požádala o dodatečné stavební 

povolení souboru staveb. Před samotnou 

kolaudací, ale muselo dojít k úklidu okolo celé 

budovy, a to zejména úklidu dřeva, které bylo 

složené přímo u budovy. Z požárního hlediska 

je nemožné mít těsně u budovy složené dřevo, 

kvůli možnému vznícení. O úklid tohoto dřeva se postaral kolektiv SDH Záhornice, kterému patří 

velký dík! Nic již nebránilo samotné kolaudaci. Po kontrolní dohlídce konané za přítomnosti 

pracovnic MĚÚ Opočno, stavebního odbor a zástupců HZS 

Královéhradeckého kraje, bylo vydáno stavební povolení 

souboru staveb. 

Všem, kteří řeší nebo v budoucnu budou řešit revizi katastru 

nemovitostí, přejeme pevné nervy. Po výzvě o nesouladu, 

kterou obdržíte z katastrálního úřadu, neváhejte 

kontaktovat MĚÚ Opočno, stavební odbor, který vám 

nabídne postup ke zdárnému vyřešení nesouladu. 



 
II. Podorlická rally 2020 
(autor: Jiří Chalupný) 
   

Ve dnech 22. a 23. května 2020 se v naší vsi, přesněji 
v Houdkovicích, znovu uskuteční Podorlická rally. Za 
pořádáním této soutěže stojí JCH rallye team ze 
Semechnic  
a SDH Houdkovice. Servisní zázemí pro posádky bude 
zřízeno znovu v areálu Houdkovického hřiště a přilehlého okolí. Slavnostní start proběhne v pátek 
22.5. na Kupkově náměstí v Opočně.  

  Pořadatelé už v těchto dnech finišují s přípravami. „V dnešní době už máme od dotčených obcí 
schválené úseky rychlostních zkoušek, zahájili jsme jednání na PČR a dalších úřadech, je s tím práce 
až až", říká ředitel závodu Kamil Bartoš.  

 „Soutěž pro příští rok bude trochu jiná, než v roce 2019. V pátek 22.5. bude znovu slavnostní start 
na Kupkově náměstí v Opočně, jen s tím rozdílem, že loni byl od 16 hodin a letos jsme ho posunuli  
o hodinu déle, tedy od 17 hodin. Poté se posádky vrátí do servisní zóny v Houdkovicích. Menší změna 
oproti loňskému ročníku nastane v sobotu 23.5., letos se pojedou čtyři rychlostní zkoušky třikrát  
v jednom směru, v minulém roce se jely tři rychlostní zkoušky dvakrát v jednom směru a dvakrát  
v opačném", dodává Jiří Chalupný z pořadatelského JCH rallye teamu. 

 První ročník Podorlické rally měl výborné ohlasy jak od soutěžících, tak od diváků. Posádky byly mile 
překvapeny zázemím, které bylo v servisní zóně v Houdkovicích, občerstvení, WC, zázemím 
technické přejímky a ředitelství v prostorách autolakovny Petra Steklíka. „Závodníci byli překvapeni 

vstřícností a i pomocí obyvatel Houdkovic  
s opravami. Na toto nejsou moc zvyklí  
z jiných soutěží Českomoravského poháru 
rallye, tímto bych jim chtěl poděkovat  
a poprosit znovu o trpělivost a hlavně  
o opatrnost při konání dalšího ročníku, 
informace o rallye budou včas vědět  
a dozvíte se je na webu Podorlické rally a na 
jejím Facebooku", říká poslední z trojice 
pořadatelů Petr Steklík. 
 
 Houdkovické občany prosíme, aby tyto tři 
dny, to jest čtvrtek 21.5 až sobota 23.5. byli 

trpěliví ohledně většího pohybu jak civilních, tak hlavně závodních vozů účastnících se týmů a diváků 
po vsi. 
 
   II. Podorlická rally 

Datum:             22. - 23. května  2020 
Místo konání:   Servisní zóna - areál hřiště Houdkovice (volně přístupná pro diváky od čtvrtka 21.5.) 
                         Slavnostní start - náměstí Opočno (22.5. od 17 hodin) 
 
Pro více informací sledujte webové stránky soutěže www.podorlickarally.cz a její stránku na 
Facebooku Podorlická rally. 



ŠKODA AUTO mistrovství v silniční cyklistice 2020 - informace o dopravních 

omezeních v Opočně a okolí 
(autor: SPR media s.r.o.) 

 
Cyklistické hvězdy Kreuziger a Štybar  
v červnu v Opočně  
 

Pouze jednou ročně mají možnost fanoušci v České republice nebo na Slovensku vidět v jednom 
pelotonu největší cyklistické hvězdy obou zemí. Jezdci elitních týmů World Tour Roman Kreuziger, 
Zdeněk Štybar, Petr Vakoč či Jan Hirt budou mít v roce 2020 opět možnost bojovat o dresy 
národních šampionů na ŠKODA AUTO mistrovství v silniční cyklistice, které proběhne ve dnech 18. 
– 21. června v Opočně. 
 

Šampionát bude mít tradičně dvě části. Začne se časovkami a vyvrcholí víkendovými závody  
s hromadným startem. Na rozdíl od minulých šampionátů bude celý program probíhat přímo  
v Opočně a okolí, kde organizátoři vybrali zajímavé tratě. Časovky se pojedou 18. června 2020  
z Opočna směrem do Polánek nad Dědinou a zpět, kdy elitní kategorii mužů čeká více než 
čtyřicetikilometrová jízda proti chronometru na mírně zvlněné trati. 
 

V boji o mistrovské dresy v závodě s hromadným startem absolvují cyklisté dvanáctikilometrový 
okruh v okolí Opočna. V sobotu 20. června se na trať vydají ve dvou závodech junioři a ženy. V neděli 
21. června 2020 od 11:00, pak šampionát vyvrcholí závodem mužů, když okruh vedoucí z Opočna do 
Přepych, na Záhornici a ze Semechnic zpět absolvují celkem šestnáctkrát. Zda se podaří obhájit tituly 
Františku Sisrovi a Juraji Saganovi, to bude jasné po odjetí 192 kilometrů. 
 

„Při dopravních omezeních spojených s konáním závodu jsme se snažili vyjít obyvatelům Opočna  
a okolních obcí maximálně vstříc. Například trať časovky mezi Polánkami nad Dědinou a Opočnem bude 
uzavřena pouze ve čtvrtek. Během uzávěry a stavby tratí bude zajištěna plná obslužnost školních 
autobusů a stejně tak se budeme snažit co nejvíce vyjít vstříc i residentům. V pátek bude doprava 
omezena jen okrajově a víkendové závody se pojedou na krátkém okruhu,“ přiblížil dopravní situaci 
ředitel závodu Miloš Židík. Cestování by měly usnadnit značené objízdné trasy, kdy žádná 
z dotčených obcí nebude plně znepřístupněna. Obyvatelům Opočna nebo Přepych bude i v době 
uzávěry umožněn průjezd a parkování na náhradních plochách. 
 

Organizátoři věří, že si cestu do Opočna najde velká spousta fanoušků a připravují pro ně 
doprovodný program. V prostoru startu a cíle nebude chybět fan zóna, kterou doplní druhá menší 
v prostoru stoupání ve skalách v Přepychách. V průběhu volného dne v pátek 19. června 2020 budou 
připraveny dětské závody, které budou otevřeny pro všechny malé nadšence cyklistiky. 
Plánované uzávěry komunikací 
středa 17. 6. 2020 - uzavření náměstí Opočno - příprava na akci - zákaz parkování 
čtvrtek 18. 6. 2020 - uzavírka trati pro veřejnost 7:00 - 21:30 (uzavírka pro autobusy 9:00 - 12:00, 15:00 
- 19:00)  
pátek 19. 6. 2020 - uzavírka náměstí Opočno - 15:00 - 20:00 
sobota 20. 6. 2020 - uzavírka trati pro veřejnost 7:00 - 18:00 (uzavírka pro autobusy 8:00 - 18:00)  
neděle 21. 6. 2020 - uzavírka trati pro veřejnost 8:00 - 21:00 (uzavírka pro autobusy 8:00 - 18:00)  
 
PROGRAM ŠKODA AUTO MISTROVSTVÍ V SILNIČNÍ CYKLISTICE 

• ČTVRTEK 18. 6. 
ČASOVKY KATEGORIE JUNIORKY, JUNIOŘI, ŽENY ELITE, MUŽI U23, MUŽI ELITE 

• PÁTEK 19. 6. 
DĚTSKÉ ZÁVODY A DOPROVODNÝ PROGRAM 

• SOBOTA 20. 6. 
SILNIČNÍ ZÁVOD ŽENY ELITE A JUNIOŘI 

• NEDĚLE 21. 6. 
SILNIČNÍ ZÁVOD MUŽI ELITE 



 



 



 



 


